
VEREENIGING

TER BEOEFENING VAN DE KRIJGSWETENSCHAP.

1872-1873.

Verslag der bijeenkomst van den 24s,en Oclober 1873.

De Voorzitter, de heer Knoop, opent de vergadering en zegt:

Mijne Heeren,

Het Bestuur heet U welkom met deze eerste wintervereeniging.
Het heeft ten vorigen jare uw steun en vertrouwen mogen genie
ten ; het rekent daarop weder, want het is voor ons eene vol
strekte voorwaardc, om onze taak naar eisch te verrichten. Wij
zullen trachten dat ook dit jaar de lezingen zoo nuttig en be
langrijk mogelijk zijn; dat daarbij ernst en overtuiging voorzitten,
en dat wij daarbij altijd indachtig blijven, dat de woorden die
hier gesproken worden , misschien eenmaal aanleiding kunnen
geven tot daden. Daarom, terwijl wij streven naar het doel van
deze Vereeniging: „uitbreiding van krijgskennisligt het tevens
op onzen weg om krijgsgeest te bevorderen, liefde, tot het Va
derland, gehechtheid aan het roemrijke Huis van Oranje; in één
woord: om dat alles te doen , wat onze vrijheid en ons onafhan
kelijk volksbestaan kan waarborgen en bestendigen.

Volgens de opgave van onze werkzaamheden, moet U mede-
deeling worden gedaan van den toestand onzer Vereeniging,
allereerst van den financiëelen toestand.

1872/73. 29
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Het getal leden van deze Vcreeniging was op 1 November
1872: 924. In den loop van het laatste jaar zijn daar bijgekomen
63 leden, en door bedanken, overlijden en andere redenen , zijn
weggegaan 39 leden, zoodat de Vcreeniging thans telt 948 leden.
Het batig saldo van het vorig boekjaar bedroeg . ƒ 3164.83
De ontvangsten hebben bedragen . 3385.80

Totaal . “ . ƒ 6550.63
De uitgaven hebben bedragen ? 3659.35®
zoodat een batig saldo in kas’overblijft van ... ƒ 2891.27®

Daarvan zijn / 2500.00 in deposito bij de heeren Witsenborg
en Cie-

De rekening van den Penningmeester is nagezien door eene
Commissie, bestaande nit de heeren Mr. Eijssel, De Gijselacr en
Mnlert. Die Commissie heeft daaromtrent het volgende rapport
uitgebracht:

„ De Commissie, door den heer Voorzitter van het Bestuur der
Vcreeniging uitgenoodigd onï de rekening en verantwoording van den
Penningmeester te onderzoeken, heeft zich van die taak gekweten.

„Na nauwkeurig onderzoek van die rekening en vergelijking met
de daarbij overgelegdc bescheiden, heeft zij het geldelijk beheer
zoowel ten aanzien der ontvangsten als der uitgaven volkomen
gejustificeerd gevonden en stelt dus gaarne voor, dat ter alge-
meene vergadering den heer Penningmeester niet alleen worde
verleend gave décharge voor zijn beheer over het dienstjaar 1873,
maar hem bovendien de dank der Vcreeniging gebracht worde
voor de zorg, aan de niet geringe administratie besteed.

„ Met voldoening constateert de Commissie bovendien dat de
achterstand van (voornamelijk Indische) contributiën over vorige
dienstjaren, op welke vroegere C’om missiën van onderzoek moesten
wijzen , niet onaanzienlijk is verminderd, en ook in de maatrege
len , daarvoor noodzakelijk geworden , de ijver van het Bestuur
voor de belangen der Vereenigiug zich heeft geopenbaard.”

Ik stel dus aan de vergadering voor, ingevolge dit rapport
van de Commissie, den Penningmeester volle décharge voor de
rekening van het dienstjaar 1872/73 te vcrleencn en hem den 
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dank der vergadering te betuigen voor de zorg en den ijver, door
hem bij die administratie betoond.

Dit voorstel wordt bij acclamatie aangenomen.

De Voorzitter zegt daarna:
Verder heb ik nog het volgende aan de Vergadering mede te deelen.
Daar het aantal leden dezer Vereeniging nu omstreeks 1000

bedraagt, heeft het Bestuur besloten, dat er voorloopig 1200
exemplaren van de Verslagen zullen worden gedrukt.

Door tusschenkomst van de Fransche legatie is het Bestuur
namens den chef van het depót de la guerre te Parijs uitgenoodigd,
onze Verslagen te ruilen met de Revue militaire de Vétranger, een
blad dat om de vijf dagen uitkomt en door officieren van het
Fransche Ministerie van Oorlog geschreven wordt. Het Bestuur
heeft gemeend dit aanbod te moeten aannemen. Voor de toezending
van onze Verslagen is bij missive van den Franschen Minister van
Oorlog van 1 October, N°. 2859 , État-major Général, 2e Bureau,
dank betuigd, onder mededeeling dat de verzending van de Revue
was bevolen, gelijk daarvan dan ook reeds eenige nommers zijn
aangekomen.

Het Departement van Oorlog in ludië heeft een 25tal exem
plaren van de Verslagen dezer Vereeniging tegen betaling doen
aanvragen. Er waren echter niet genoeg exemplaren meer aanwezig,
zoodat het Bestuur aan die aanvraag niet heeft kunnen voldoen;
maar het heeft gemeend, als een blijk van welwillendheid in deze,
een volledig exemplaar aan genoemd Departement te moeten aan
bieden , met lastgeving aan de uitgevers om voortaan van elk
Verslag óen exemplaar aan dat Departement te zenden.

Door de Militaire Vereeniging Willem 1 in Indic is door den
toenmaligen Voorzitter, den Kapitein Ingenieur Van Zuylen, een
voorstel gedaan om het Verslag van onze bijeenkomsten in te
ruilen tegen de Verslagen van die Vereeniging. Het Bestuur heeft
zich daartoe bereid verklaard, de verslagen verzonden, maar tot
nog toe verder niets van de zaak gehoord.

Wij hebben van den Minister van Koloniën ontvangen vijf
kaarten of schetstcekcningen van het gedeelte van Atchin, waar
de expeditie in het begin dezes jaars heeft plaats gehad. Het 
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Bestuur heeft Zijne Excellentie den dank der Vergadering daar
voor gebracht.

Zietdaar, Mijne Heeren, het voornaamste wat in den loop van
dit jaar ten opzichte van onze Vereeniging is voorgevallen.

Thans hebben wij te voorzien in de aanvulling van het Bestuur,
waarvan drie leden moeten aftreden, te weten de heeren W. H.
Doorman, P. Van der Burg en T. J. Stieltjes. Volgens het Re
glement kunnen die heeren dadelijk herkozen worden, doch van
den heer Stieltjes is bericht ontvangen dat hij verzoekt hem niet
te herkiezen, uithoofde hij thans te Rotterdam woonachtig is en
ook door zijne vele werkzaamheden verhinderd wordt op voldoende
wijze aan het bestuur deel te nemen. De Vergadering zal die
redenen billijken, maar het voorzeker met het Bestuur betreuren,
dat het uit zijn midden een zoo uitstekend bekwaam deskundige
verliest, die vooral in de eerste jaren van deze Vereeniging zoo
krachtig tot haren opbouw heeft medegewerkt.

Ik noodig dus nu de leden uit over te gaan tot de benoeming
van drie Bestuursleden in de plaats van de genoemde heeren die
aftreden, en verzoek de heeren Van Tuerenhout en Kempers als
stemopnemers te willen fungeeren.

Aan de stemming nemen 29 leden deel. De uitslag is dat uit
gebracht worden op de heeren W. H. Doorman 29 stemmen, P.
Van der Burg 28, K. J. G. Baron van Hardenbroek van ’s Heer-
aartsberg en Bergambacht 12, J. H. Kretzer 8, F. M. Baron van
Eek en A. Calkoen ieder 2, J. T. T. O. Van Dam van Isselt,
T. Ongerboer, K. P. Kempers, T. J. Stieltjes, A. P. Godon en
S. A. Lutz ieder 1 stem.

De heeren Doorman en Van der Burg alzoo de volstrekte meer
derheid van stemmen op zich vereenigd hebbende, zijn tot leden
van het Bestuur herkozen.

Verder niemand de volstrekte meerderheid erlangd hebbende,
heeft eene tweede vrije stemming plaats, waaraan 31 leden deel
nemen, waarbij de heer Kretzer 19, de heer Van Hardenbroek 10
en de heer Van Eek 2 stemmen bekomt.

Daar de heer Kretzer dus de volstrekte meerderheid bekomen
heeft, is hij mede tot lid van het Bestuur verkozen.
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De hecren Van der Burg en Kretzer, ter vergadering aanwezig
zijnde, nemen hunne benoeming aan, terwijl aan den heer Door
man , die afwezig is, van zijne verkiezing zal worden kennis
gegeven.

De Voorzitter. Er moet nu nog eene verkiezing plaats heb
ben, maar met eenige toegevendheid der vergadering zou die spoedig
kunnen afloopen. Het geldt de benoeming der Commissie, ingevolge
art. 28, die opgeroepen wordt, wanneer het Bestuur het niet
eens kan worden. Tot nu toe heeft die Commissie niets te doen
gehad. Kan de vergadering het goedkeuren de aftredende leden
op nieuw te benoemen ? (Toestemming der vergadering.)

Verder niets meer aan de orde zijnde, wordt de vergadering
gesloten.

Namens het Bestuur,

De Secretaris,

W. Hoogenboom.


